
Protokół Nr XLV/22

Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.

XLV  Sesja  VIII  kadencji  Rady  Gminy  Narew  odbyła  się  30  września  2022  roku  w  sali

konferencyjnej Urzędu Gminy Narew przy ul. Mickiewicza 101.

Obrady XLV Sesji  Rady Gminy Narew otworzyła o godz.  9.00  Przewodnicząca Rady Gminy

Narew Aneta Leonowicz.

Przewodnicząca  Rady  Aneta  Leonowicz  powitała  Wójta  Gminy  Narew  Pana  Andrzeja

Pleskowicza,  Sekretarza  Panią  Joannę  Majewską,  Skarbnik  Panią  Ewelinę  Karpiuk,  Radnego

Powiatowego Pana Romana Ostapczuka,  Radcę  Prawnego Pana Jakuba Ławniczaka,  Panią  Inspektor

Elwirę Simończuk, kierowników i dyrektorów gminnych jednostek organizacyjnych, radnych,  sołtysów

oraz obsługę Rady Pana Pawła Jakoniuka i Panią Krystynę Kiszycką.

Przewodnicząca  Rady  Aneta  Leonowicz  na  podstawie  listy  obecności  poinformowała,  że  na

ustawowy stan Rady – 15 radnych – obecnych jest 13 radnych i stwierdziła prawomocność obrad. Radni

nieobecni usprawiedliwieni – Eugeniusz Selwestruk, Paulina Monach. Lista obecności stanowi załącznik

Nr 1 do protokołu.

Ad. 2. Ustalenie porządku dziennego.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poinformowała, że porządek obrad wszystkim radnym

był znany i zapytała czy są uwagi do niego.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz zgłosiła wniosek formalny o rozszerzenie porządku obrad

o projekt uchwały:

  - w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poddała pod głosowanie wniosek o rozszerzenie porządku obrad.

W głosowaniu jawnym głosowało 13 radnych. Za rozszerzeniem porządku obrad głosowało – 13,

przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Wniosek Przewodniczącej Rady Anety Leonowicz został przyjęty.

Głosowanie stanowi załącznik Nr 2

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz odczytała porządek obrad po zmianach

1. Otwarcie XLV sesji Rady Gminy oraz stwierdzenie prawomocności obrad.

2. Ustalenie porządku dziennego.

3. Przyjęcie protokołów z XLIII i XLIV sesji Rady Gminy Narew.

4. Wnioski z posiedzeń Komisji.

5. Informacja o stanie realizacji funduszy sołeckich.

6. Informacja z przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2022 roku oraz kształtowanie

się wieloletniej prognozy finansowej.
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7. Informacja o realizacji zadań związanych z utrzymaniem czystości i porządku w gminie.

8. Sprawozdanie z wykonanych inwestycji 2022 roku.

9. Podjęcie uchwał:

- w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości;

- w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej mienia komunalnego;

- w sprawie powierzenia uprawnień Wójtowi Gminy Narew;

- w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia  przystanków komunikacyjnych na terenie  Gminy

Narew, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Narew oraz warunków i zasad korzystania z

tych przystanków;

- w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy Narew (Waśki);

-  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Narew

(Trześcianka);

-  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Narew

(Skaryszewo);

- w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy Narew (Rohozy);

-  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Narew

(Gradoczno);

- w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy Narew (Narew);

- w sprawie zmian w budżecie Gminy Narew na 2022 rok;

- w sprawie zmian w Wieloletniej  Prognozie Finansowej Gminy Narew na lata 2022 – 2025 wraz z

prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2022-2035;

- w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości;

    10. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.     

    11. Interpelacje i zapytania radnych. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

    12. Wolne wnioski, informacje.

    13. Zamknięcie obrad XLV Sesji Rady Gminy Narew.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poddała pod głosowanie porządek obrad po zmianach.

W głosowaniu  jawnym  głosowało  13  radnych.  Za  przyjęciem  porządku  obrad  po  zmianach

głosowało – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Porządek obrad po zmianach został przyjęty.

Głosowanie stanowi załącznik Nr 3

Ad. 3. Przyjęcie protokołów z XLIII i XLIV sesji Rady Gminy Narew.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poinformowała, że protokoły z XLIII i XLIV sesji Rady

Gminy Narew były wyłożone do wglądu w biurze Rady i dzisiaj znajdują się na stoliku protokolanta.
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Jeżeli do końca sesji nie zostaną zgłoszone uwagi będzie oznaczało to, że protokoły zostały przyjęte.

Ad. 4. Wnioski z posiedzeń komisji.

Protokół z dnia 30.08.2022r. z posiedzenia Komisji Skarg Wniosków i Petycji przedstawił Radny

Marcin Szymaniuk, który stanowi załącznik Nr 4 do protokołu.

Protokół  z  dnia  30.08.2022r.  ze  wspólnego  posiedzenia  komisji  przedstawił  Radny  Jan

Gryniewicki, który stanowi załącznik Nr 5 do protokołu.

Protokół z dnia 28.09.2022r. ze wspólnego posiedzenia komisji przedstawiła Wiceprzewodnicząca

Rady Sylwia Sawicka - Andrzejuk, który stanowi załącznik Nr 6 do protokołu.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poprosiła Wójta o zabranie głosu. 

Wójt Pan Andrzej Pleskowicz udzielił odpowiedzi na wnioski z posiedzeń Komisji:

1.  Przedstawienie informacji o zakończonych pracach geodezyjnych w miejscowości Soce czy zostały

naruszone znaki  graniczne  i  czy zostały podjęte  czynności  zmierzające  do rozstrzygnięcia  wniosku -

zostały wykonane inwestycje polegające na odtworzeniu rowów. Szerokość łyżki koparki sprawiła, że 20-

30 cm weszliśmy na posesję jednej z właścicielek, rowy te zostały zasypane. Rowy te zdają egzamin bo w

momencie ulewnego deszczu woda zostaje odprowadzona na pobocza celem rozsączenia.

2. Wniosek o udzielenie dotacji celowej w wysokości 4900,00 zł dla OSP Narew – dotacja w tej kocie

została udzielona.

3. Pismo mieszkańca m. Soce w sprawie naprawy drogi gminnej- naprawiamy wszystkie drogi w miarę

możliwości poprzez dożwirowanie i równanie.

4. Pismo właściciela nieruchomości m. Trześcianka w sprawie uzbrojenia w sieć wodociągową – to jest

zasadne z racji faktu, że główna nitka zasilania wodociągowego leci w pasie drogi powiatowej, niezbędne

jest wykonanie dokumentacji uproszczonej oraz skosztorysowanie tego zadania.

5. Pismo sołtysów Gminy Narew w sprawie wypłacania diet dla sołtysów w miesiącach, w których sesja

nie jest zwoływana – bardzo proszę o odstąpienie tego tematu przynajmniej do końca roku. Brakuje nam

na odśnieżanie, braki mamy na jeszcze innych paragrafach.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz zapytała pana Dyrektora Jerzego Ostapczuka na jakim etapie jest

wniosek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji odnośnie ankiety?

Dyrektor  ZSP  Jerzy  Ostapczuk  powiedział,  że  ten  wniosek  zostanie  przedstawiony  na  obradach

Samorządu Szkolnego, nauczycieli i wychowawców klas IV-VI.

 

Ad. 5. Informacja o stanie realizacji funduszy sołeckich.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poprosiła Wójta o zabranie głosu. 

Wójt Pan Andrzej Pleskowicz przedstawił informację z realizacji funduszy sołeckich:
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- Sołectwa zrealizowane to Ancuty, Doratynka, Gorędy, Janowo, Lachy, Makówka, Nowiny, Saki, Iwanki,

Łosinka

-  Sołectwo  Białki  zostało  zakończone  w temacie  dożwirownia.  Roboty  związane  z  ułożeniem gresu

antypoślizgowego oraz barierki to już trwa drugi rok. Tutaj z Panem Stefanem będziemy szukać jeszcze

wykonawców.  Ewentualnie  mamy  zgodę  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  na  zakup  materiałów,  a

realizację w przyszłym roku. 

- Sołectwo Chrabostówka nastąpi zmiana zadania.

- Sołectwo Gorodczyno - tutaj ze względu na to, iż realizacja likwidacji dziur w asfalcie jest na drodze

powiatowej jeszcze musimy to przedyskutować.

- Sołectwo Gorodziska - bardzo Panią Sołtys proszę o zmianę zadania, gdyż podobnie, jak Pan Sołtys z

Przybudek  też  zmienił,  bo  za  taką  kwotę  nie  ma  możliwości,  żeby  przyjechała  firma,  która  by

zdecydowała się na ułożenie masy bitumicznej.

- Sołectwo Krzywiec- tu jest odtworzenie rowów, odkrzaczenie.

- Sołectwo Kutowa - został załatwiony temat dożwirowania drogi.

-  Sołectwo  Narew  -  Gnilica-  rozbudowa  sieci  wodociągowej  przy  ulicy  Palmowej-  zadanie  zostało

wykonane.

- Sołectwo Narew - Osiedle- zostało ogłoszone zapytanie ofertowe.

- Sołectwo Narew - Piaski- zostanie dokonana zmiana zadania. RIO wyraziło zgodę na zakup materiałów,

a w następnych latach na kontynuację wykonania zadania.

- Sołectwo Odrynki- tutaj jest docieplenie i Pani Sołtys podejmie decyzję, czy dalej będziemy ogłaszać

zapytanie ofertowe czy też wzorem innych sołectw będzie zakupiony materiał na poczet docieplenia a w

następnym roku będzie wykonanie.

-  Sołectwo  Przybudki  -  zostało  zmienione  zadanie  na  dożwirowanie  drogi  relacji  Przybudki  -

Podborowisko.

-  Sołectwo  Puchły  -  wpłynęła  oferta,  ale  oferent  nie  był  do  końca  zorientowany,  ile  kosztuje  metr

sześcienny, czy tona kruszywa odpowiedniej jakości, żeby te zjazdy utwardzić. Miejmy nadzieję, że tutaj

dojdziemy do rozwiązania tego tematu.

- Sołectwo Waniewo- zostanie wykonane na przełomie października i listopada. I w tej kwocie, która tu

jest będzie wykonanie ułożenia linii zasilającej, jak też dowieszenie lamp.

-  Sołectwo  Istok  -  zostało  wykonane  dożwirowanie.  Myślę,  że  trzeba  zakupić  kostkę  brukową  i

zaangażować mieszkańców, gdyby we własnym zakresie ułożyli tę kostkę.  Ewentualnie będziemy dalej

ogłaszać zapytanie ofertowe na wykonanie tego zadania.

-  Sołectwo Ogrodniki -została dokonana zmiana zadania- zostało zlecone wytyczenie -  7 października

będą  wznowione  znaki  graniczne.   Nam  pozostanie  w  kwestii  technicznej  wykonania  rowu

odwadniającego oraz wyprofilowanie drogi żwirowej w kierunku tegoż rowu, żeby odprowadzić wodę w

całości, która w tej chwili spływa na dwie posesję.
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- Sołectwo Radźki- naprawa nawierzchni została wykonana zostało jeszcze odkrzaczenie.

-  Sołectwo Gradoczno -nastąpiła  zmiana  zadania  z  wyrównania  drogi  gminnej  na  dowieszenie  lamp

ledowych.

- Sołectwo Trześcianka - zostały ogłoszone zapytania ofertowe.

- Sołectwo Łopuchówka, Tyniewicze Duże, Tyniewicze Małe zostało zlecone wytyczenie drogi.

- Sołectwo Waśki do wyjaśnienia

- Sołectwo Rybaki- tu jest dożwirowanie oraz odkrzaczenie.

-  Sołectwo  Koweła  -  wykonanie  elewacji  zewnętrznej  budynku  świetlicy  wiejskiej-  będziemy  to

kontynuować.

- Sołectwo Soce- zmiana zadania - mieszkańcy zrezygnowali z budowy altanki i wymiany okna świetlicy

i pieniądze te przeznaczą na naprawę drogi.

Ad.  6.  Informacja  z  przebiegu  wykonania  budżetu  gminy  za  I  półrocze  2022  roku  oraz

kształtowanie się wieloletniej prognozy finansowej.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poprosiła panią Skarbnik o zabranie głosu.

Skarbnik Ewelina Karpiuk przedstawiła informację z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2022 roku

oraz kształtowanie się wieloletniej prognozy finansowej.

Ad. 7. Informacja o realizacji zadań związanych z utrzymaniem czystości i porządku w gminie.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poprosiła panią Inspektor Elwirę Simończuk o zabranie głosu.

Pani Inspektor Elwira Simończuk przedstawiła następujące informacje:

  W okresie styczeń – sierpień 2022r. objętych systemem zbiórki odpadów komunalnych

było 1311 gospodarstw domowych, co przekłada się na ilość 2 825 osób.

 Łączna  suma  wszystkich  frakcji  odebranych  odpadów  komunalnych  z  nieruchomości

zamieszkałych  wyniosła  412  ton,  w  tym  było:  179  ton  odpadów  zmieszanych

(niesegregowanych),  szkła  i  opakowań  ze  szkła  64  tony,  papier  i  tektura  12  ton,  tworzywa

sztuczne 1,7 tony, zmieszane odpady opakowaniowe 58 ton, 16 ton opon, 16 ton gabarytów, 7 ton

zużytych urządzeń elektrycznych i elektronicznych, 39 ton bioodpadów, 2,5 tony tekstyliów oraz

33,5 tony popiołu i innych niewymienionych odpadów. 

 Wydano 1847 decyzji dotyczących obowiązku uiszczenia opłaty.

 Od  stycznia  2022r  wzrosły  stawki  za  odbiór  i  zagospodarowanie  odpadów,  tj.  za

segregowane odpady z 15 zł na 25 zł i za odpady zmieszane z 45 zł na 75 zł. 

 Aby  zredukować  koszty  opłaty  za  odpady  zrezygnowano  ze  zbiórki  odpadów

wielkogabarytowych oraz  zużytych urządzeń elektrycznych i  elektronicznych oraz  zmieniono
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częstotliwość odbioru z 2 razy w miesiącu na raz w miesiącu w zabudowie jednorodzinnej, a w

zabudowie wielorodzinnej z cotygodniowego odbioru na 2 razy w miesiącu. 

 Weryfikacja systemu polega na kontrolowaniu narodzin i zgonów. Urodziło się 19 osób i

odnotowano 53 zgony. Wezwano do aktualizacji osoby, które zapewniły obcokrajowcom pobyt w

związku z toczącymi się działaniami wojennymi na Ukrainie.

 W maju, czerwcu, sierpniu przeprowadzono kontrolę kompostowników.

 W  sierpniu  głoszono  przetarg  –  od  września  2022r  obowiązuje  umowa  z  PUK  w

Hajnówce, cena za tonę 1 317,60 zł. To wzrost opłaty o 62,64 zł/tona.

 Koszt,  który  został  poniesiony  za  odbiór  i  zagospodarowanie  odpadów,  to  kwota

517 570,60 zł, a wpływ opłat to kwota 479 992,58 zł.

 Na odbiorze zużytych opon oraz sprzętu elektrycznego i elektronicznego zaoszczędzono

22 889,75 zł. 

 Regionalna  Dyrekcja  Ochrony  Środowiska  wydała  decyzje  nakazujące  usunięcie

zalegających  odpadów  z  miejsc  do  tego  nieprzeznaczonych  tzw.  „dzikich  wysypisk”  w

miejscowości Odrynki, Waśki i Białki w terminie do 30 czerwca 2023r.

Ad. 8. Sprawozdanie z wykonanych inwestycji 2022 roku.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poprosiła Wójta o przedstawienie sprawozdania.

Wójt Pan Andrzej Pleskowicz omówił jakie inwestycje zostały zrealizowane w 2022 roku:

 Dziedziniec szkolny, plac zabaw i „siłownia pod chmurką” przy Zespole Szkolno - Przedszkolnym

w Narwi

Na początku września 2022r.  wraz  z  początkiem nowego roku szkolnego do użytku oddane zostały:

dziedziniec szkolny oraz plac zabaw przy Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Narwi. Inwestycja „Remont

placu szkolnego w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Narwi” opiewała na kwotę 113 tys. zł, natomiast

przedsięwzięcie  „Dostawa  i  montaż  urządzeń  na  plac  zabaw  w  Zespole  Szkolno-Przedszkolnym  w

Narwi” – około 130 tys. zł.  Plac zabaw zyskał nowe zestawy: zabawowy zawierający takie elementy jak

4 wieże z daszkiem, 2 pomosty, 2 zjeżdżalnie oraz rurę do zjazdów, barierki, rurę/tunel do przechodzenia,

ściankę wspinaczkową,  panel  edukacyjny,  sprawnościowy z  rączkami do podciągania,  kratkami  z  lin

polipropylenowych, ścianką wspinaczkową, drabinkami i rurą do zjazdów, trampolinę ziemną, huśtawkę

podwójną  z  siedziskami  kubełkowmi,  4  bujaki  sprężynowce  z  materiału  odpornego  na  warunki

atmosferyczne,2 ławki
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„Siłownia pod chmurką” również została dofinansowana i rozbudowana. Wzbogacono ją o urządzenie 

typu wioślarz, dwustronne urządzenie do wyciągu górnego, urządzenie do wyciskania siedząc oraz ławkę 

poziomą z powierzchnią równoległą do podłoża i z powierzchnią pod kątem podłoża. 

Naprawa drogi gminnej Odrynki – Supruny łączącej Gminę Narew z Gminą Michałowo

Przedsięwzięcie dotyczyło dostarczenia 415 ton kruszywa łamanego oraz niwelację równiarką i

zagęszczenie  walcem w ramach  naprawy wyżej  wymienionej  drogi  gminnej. Przedmiot  zamówienia

został realizowany ze środków budżetu Województwa Podlaskiego na realizację zadań związanych ze

zwalczaniem negatywnych skutków kryzysu w obszarze przygranicznym. 22 sierpnia 2022r. wybrano

najkorzystniejszą  ofertę  i  wyłoniono  wykonawcę  –  firmę  „Tomex”,  która  już  31  sierpnia  2022r.

zakończyła realizację zadania. 

Przebudowa 2 przejść dla pieszych na ul. Mickiewicza i budowa 1 przejścia dla pieszych na ul.

Białowieskiej

W 2021r. sporządzono dokumentację, której koszt wyniósł 6 000 zł. Dwa przejścia dla pieszych na

ul.  Mickiewicza  zostały  radykalnie  przebudowane,  wyremontowane  i  dostosowane  do  najbardziej

rygorystycznych wymogów.  Przejście dla pieszych na ul. Białowieskiej  zostało stworzone od podstaw.

Przy wszystkich  3 przejściach  dla  pieszych zostały  umieszczone  znaki  informacyjne  oraz  urządzenia

elektryczne  (czujki)  reagujące  na  ruch,  podświetlające  znaki  drogowe  po  zmroku. Realizacja

przedsięwzięcia przyczyniła się do  poprawy bezpieczeństwa ruchu drogowego  w sąsiedztwie placówki

oświatowej  –Zespołu  Szkolno-Przedszkolnego  w  Narwi  oraz  ułatwiła  dostęp  do  lokalnego  marketu

spożywczego „Arhelan”. 

Modernizacja stacji uzdatniania wody w miejscowości Łosinka

Modernizacja stacji uzdatniania wody w Łosince polegała na:

a) w zakresie robót technologicznych:

• przebudowie technologii uzdatniania wody,

• przebudowie instalacji: sprężonego powietrza, rurociągów tłocznych, rurociągów 

wodociągowych technologicznych, wod.-kan., elektrycznych i automatyki ze sterowaniem,

• przebudowie obudowy studni głębinowych SW1 i SW2

b) w zakresie robót budowlanych i zagospodarowania terenu

• wykonaniu docieplenia ścian zewnętrznych i stropodachu budynku,

• przebudowie z dociepleniem posadzek, z wykonaniem licowania ścian glazurą, 

posadzek gresem,
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• wymianie stolarki okiennej i drzwiowej,

• budowie ogrodzenia, utwardzeniu terenu polbrukiem.

Na terenie SUW zamontowano również instalację fotowoltaiczną o mocy przyłączeniowej 20 kWp. 

Zaprojektowana instalacja fotowoltaiczna składa się z paneli fotowoltaicznych o mocy Pmax = 270

W, w ilości 74 szt. Przedsięwzięcie zabezpiecza dostawy wody pitnej dla 10 wsi zasilanych z tego ujęcia

oraz  dla  15  wsi  zasilanych  ze  stacji  uzdatniania  wody  w  Narwi  w  przypadku  awarii  lub  remontu

któregokolwiek z urządzeń. 

Przebudowa ul. Piaski i ul. Kościelnej w miejscowości Narew

Przedmiotowe ulice – ul. Piaski i ul. Kościelna prowadzą do terenów, na których opracowano plan

przestrzennego  zagospodarowania  dla  budownictwa  mieszkaniowego  jednorodzinnego  oraz  miejsc

wypoczynku nad rzeką Narew. Przebudowa ul.  Kościelnej  pozwoliła  na  bezpieczne dojście  i  dojazd

mieszkańców  Narwi  do  Kościoła  Rzymskokatolickiego  oraz  Gminnego  Ośrodka  Zdrowia.  Zostały

przebudowane  i  oznakowane  dwa  skrzyżowania  z  drogą  wojewódzką  oraz  trzy  skrzyżowania  dróg

gminnych. Realizacja projektu pozwoliła  na poprawę stanu infrastruktury drogowej i chodnikowej oraz

poprawę  komfortu  i  bezpieczeństwa  wszystkich  użytkowników  –  zarówno  pieszych  jak  i  tych

zmotoryzowanych.

Budowa  lekkoatletycznego  boiska  wielofunkcyjnego  przy  Zespole  Szkolno-  Przedszkolnym  w

Narwi

Boisko zostało wyposażone w: płyta boiska z ułożeniem trawy stadionowej w rolkach, bieżnia okrągła,

bieżnia  prosta  trójtorowa,skocznia  do  skoku  wzwyż  wraz  z  infrastrukturą  (materac  na  ruszcie  z

pokrowcem stojaki, poprzeczka),skocznia do skoku w dal, rzutnia do pchnięcia kulą.

 Przebudowa ulic prowadzących i przylegających bezpośrednio do pasa startowego lądowiska firmy

PRONAR

Inwestycja dotyczy przebudowy ulic prowadzących i przylegających do pasa startowego lądowiska

firmy PRONAR na działkach nr  1441,  728,  725/8,  726/20,  726/62 oraz  dróg dojazdowych objętych

dofinansowaniem  w  ramach  Rządowego  Funduszu  Polski  Ład:  Program  Inwestycji  Strategicznych.

Lądowisko  ma  strategiczne  znaczenie  dla  bezpieczeństwa  publicznego  ze  względu  na  możliwości

korzystania z pasa startowego przez służby medyczne, Straż Graniczną, Państwową Straż Pożarną.
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Wykonanie przyłączy wodociągowych przy ul. Palmowej w Narwi

Przedmiotem  zamówienia  było  wykonanie  przyłączy  wodociągowych  zasilających  działki  nr

geod. 1618, 1619, 1620, 1621, 1626, 1627 i 1628 przy ul. Palmowej w Narwi. Inwestycja zrealizowana ze

środków Funduszu Sołeckiego Sołectwa Narew Gnilica wyodrębnionego z budżetu Gminy Narew. 

Modernizacja ulicy Palmowej w miejscowości Narew

Zamówienie polega na wykonaniu:

a)  robót  ziemnych obejmujących usunięcie  darniny i  humusu z poboczy oraz wykonanie  koryta  pod

konstrukcję nawierzchni

b) jezdni z kostki betonowej typu „Polbruk” na podsypce cementowo – piaskowej

c) poboczy żwirowych 

d) oznakowania pionowego i poziomego

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz zapytała pana Dyrektora Jerzego Ostapczuka co się wydarzyło,

że bezpieczna nawierzchnia nie znalazła się pod wszystkimi urządzeniami na placu zabaw?

Dyrektor  Jerzy  Ostapczuk  powiedział,  że  nawierzchnia  w  ostatnim  roku  bardzo  podrożała  i

zdecydowaliśmy, aby ta nawierzchnia była wokół urządzeń najbardziej kontuzjogennych.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz zapytała czy huśtawka nie jest takim urządzeniem?

Dyrektor  Jerzy  Ostapczuk  odpowiedział,  że  nie  zauważyliśmy,  aby  było  tam  więcej  kontuzji.  Z

wykonawcą ustaliliśmy, że powiększymy strefę bezpieczeństwa o nowy zestaw sprawnościowy i przy

trampolinie ziemnej. Najwięcej tej nawierzchni jest przy zestawie huśtawek.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz zapytała czy nie można było rozszerzyć tej nawierzchni o inne

urządzenia skoro zostało jeszcze 30 000,00 zł.

Dyrektor Jerzy Ostapczuk powiedział, że wykroczyłoby to poza zakres zamówienia.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz powiedziała, że kiedy Rada wnioskowała, aby został zrobiony

plac  zabaw  i  została  dokonana  modernizacja  to  chodziło  nam  i  rodzicom  przede  wszystkim  o  tą

bezpieczną  nawierzchnię  dopiero  później  dostawianie  zabawek.  Teraz  rodzice  znowu  wnioskują,  że

znowu brakuje tej nawierzchni.

Dyrektor Jerzy Ostapczuk powiedział, że modernizacja placu zabaw nie odbywała się na zasadzie umowy

słownej tylko według prawa zamówień publicznych. Było rozpisane zapytanie ofertowe i większość ofert

przekraczała możliwości finansowe.

Ad. 9. Podjęcie uchwał.

- w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poprosiła Panią Sekretarz o zabranie głosu i wyjaśnienie

projektu uchwały.
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Pani Sekretarz Joanna Majewska wyjaśniła projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz zapytała czy są uwagi do projektu uchwały.

Uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poddała pod głosowanie projekt uchwały. W głosowaniu

jawnym głosowało 13 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Uchwała Nr XLV/239/22 Rady Gminy Narew z dnia 30 września 2022 roku w sprawie wyrażenia

zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowi załącznik Nr 7 do oryginału protokołu.

Głosowanie imienne stanowi załącznik Nr 8 do oryginału protokołu.

- w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej mienia komunalnego

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poprosiła Panią Sekretarz o zabranie głosu i wyjaśnienie

projektu uchwały.

Pani Sekretarz Joanna Majewska wyjaśniła projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz zapytała czy są uwagi do projektu uchwały.

Uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poddała pod głosowanie projekt uchwały. W głosowaniu

jawnym głosowało 13 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Uchwała Nr XLV/240/22 Rady Gminy Narew z dnia 30 września 2022 roku w sprawie  powołania

Komisji Inwentaryzacyjnej mienia komunalnego stanowi załącznik Nr 9 do oryginału protokołu.

Głosowanie imienne stanowi załącznik Nr 10 do oryginału protokołu.

- w sprawie powierzenia uprawnień Wójtowi Gminy Narew

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poprosiła Panią Sekretarz o zabranie głosu i wyjaśnienie

projektu uchwały.

Pani Sekretarz Joanna Majewska wyjaśniła projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz zapytała czy są uwagi do projektu uchwały.

Uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poddała pod głosowanie projekt uchwały. W głosowaniu

jawnym głosowało 13 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Uchwała Nr XLV/241/22 Rady Gminy Narew z dnia 30 września 2022 roku w sprawie powierzenia

uprawnień Wójtowi Gminy Narew stanowi załącznik Nr 11 do oryginału protokołu.

Głosowanie imienne stanowi załącznik Nr 12 do oryginału protokołu.

-  w  sprawie zmiany  uchwały  w  sprawie  określenia  przystanków  komunikacyjnych  na  terenie

Gminy Narew, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Narew oraz warunków i zasad

korzystania z tych przystanków
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Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poprosiła Panią Sekretarz o zabranie głosu i wyjaśnienie

projektu uchwały.

Pani Sekretarz Joanna Majewska wyjaśniła projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz zapytała czy są uwagi do projektu uchwały.

Uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poddała pod głosowanie projekt uchwały. W głosowaniu

jawnym głosowało 13 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Uchwała Nr XLV/242/22 Rady Gminy Narew z dnia 30 września 2022 roku  w sprawie  zmiany

uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Narew, których

właścicielem lub zarządzającym jest  Gmina  Narew oraz  warunków i  zasad korzystania  z  tych

przystanków stanowi załącznik Nr 13 do oryginału protokołu.

Głosowanie imienne stanowi załącznik Nr 14 do oryginału protokołu.

-  w  sprawie wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Narew

(Waśki)

Przewodnicząca  Rady Aneta  Leonowicz poprosiła  Pana Wójta  o zabranie głosu i  wyjaśnienie

projektu uchwały.

Pan Wójt Andrzej Pleskowicz wyjaśnił wszystkie projekty uchwał w sprawie wyrażenia zgody na

sprzedaż nieruchomości stanowiących własność Gminy Narew. 

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz zapytała czy są uwagi do projektu uchwały.

Uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poddała pod głosowanie projekt uchwały. W głosowaniu

jawnym głosowało 13 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Uchwała Nr XLV/243/22 Rady Gminy Narew z dnia 30 września 2022 roku w sprawie wyrażenia

zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy Narew (Waśki) stanowi załącznik Nr

15 do oryginału protokołu.

Głosowanie imienne stanowi załącznik Nr 16 do oryginału protokołu.

-  w  sprawie wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Narew

(Trześcianka)

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz zapytała czy są uwagi do projektu uchwały.

Uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poddała pod głosowanie projekt uchwały. W głosowaniu

jawnym głosowało 13 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.
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Uchwała Nr XLV/244/22 Rady Gminy Narew z dnia 30 września 2022 roku w sprawie wyrażenia

zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Narew  (Trześcianka) stanowi

załącznik Nr 17 do oryginału protokołu.

Głosowanie imienne stanowi załącznik Nr 18 do oryginału protokołu.

-  w  sprawie wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Narew

(Skaryszewo)

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz zapytała czy są uwagi do projektu uchwały.

Uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poddała pod głosowanie projekt uchwały. W głosowaniu

jawnym głosowało 13 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Uchwała Nr XLV/245/22 Rady Gminy Narew z dnia 30 września 2022 roku w sprawie wyrażenia

zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Narew  (Skaryszewo) stanowi

załącznik Nr 19 do oryginału protokołu.

Głosowanie imienne stanowi załącznik Nr 20 do oryginału protokołu.

-  w  sprawie wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Narew

(Rohozy)

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz zapytała czy są uwagi do projektu uchwały.

Uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poddała pod głosowanie projekt uchwały. W głosowaniu

jawnym głosowało 13 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Uchwała Nr XLV/246/22 Rady Gminy Narew z dnia 30 września 2022 roku w sprawie wyrażenia

zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy Narew (Rohozy) stanowi załącznik

Nr 21 do oryginału protokołu.

Głosowanie imienne stanowi załącznik Nr 22 do oryginału protokołu.

-  w  sprawie wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Narew

(Gradoczno)

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz zapytała czy są uwagi do projektu uchwały.

Uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poddała pod głosowanie projekt uchwały. W głosowaniu

jawnym głosowało 13 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.
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Uchwała Nr XLV/247/22 Rady Gminy Narew z dnia 30 września 2022 roku w sprawie wyrażenia

zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Narew  (Gradoczno) stanowi

załącznik Nr 23 do oryginału protokołu.

Głosowanie imienne stanowi załącznik Nr 24 do oryginału protokołu.

-  w  sprawie wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Narew

(Narew)

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz zapytała czy są uwagi do projektu uchwały.

Uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poddała pod głosowanie projekt uchwały. W głosowaniu

jawnym głosowało 13 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Uchwała Nr XLV/248/22 Rady Gminy Narew z dnia 30 września 2022 roku w sprawie wyrażenia

zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy Narew (Narew) stanowi załącznik

Nr 25 do oryginału protokołu.

Głosowanie imienne stanowi załącznik Nr 26 do oryginału protokołu.

- w sprawie zmian w budżecie Gminy Narew na 2022 rok

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poprosiła Panią Skarbnik o zabranie głosu i wyjaśnienie

projektu uchwały.

Skarbnik Pani Ewelina Karpiuk omówiła wszystkie zmiany po stronie dochodów i wydatków. 

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz zapytała czy są uwagi do projektu uchwały.

Wiceprzewodnicząca  Rady  Sylwia  Sawicka  –  Andrzejuk  zgłosiła  wniosek  formalny  o

przeniesienie z działu 801 rozdziału 80113 § 4300 kwoty 8 334 zł na dział 754 rozdział 75412 §

4210 na dofinansowanie zakupu dwóch aparatów oddechowych dla OSP w Trześciance.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poddała pod głosowanie wniosek Wiceprzewodniczącej Sylwii

Sawickiej -Andrzejuk.

W  głosowaniu  jawnym  głosowało  13  radnych.  Za  wnioskiem  Wiceprzewodniczącej  Sylwii

Sawickiej - Andrzejuk głosowało – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Wniosek Wiceprzewodniczącej Sylwii Sawickiej - Andrzejuk został przyjęty.

Głosowanie stanowi załącznik Nr 27

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poddała pod głosowanie projekt uchwały po zmianach. W

głosowaniu jawnym głosowało 13 radnych. Za podjęciem uchwały po zmianach głosowało – 13, przeciw

– 0, wstrzymało się – 0.
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Uchwała Nr XLV/249/22 Rady Gminy Narew z dnia 30 września 2022 roku  w sprawie  zmian w

budżecie Gminy Narew na 2022 rok stanowi załącznik Nr 28 do oryginału protokołu.

Głosowanie imienne stanowi załącznik Nr 29 do oryginału protokołu.

- w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Narew na lata 2022 – 2025 wraz z

prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2022-2035;

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poprosiła Panią Skarbnik o zabranie głosu i wyjaśnienie

projektu uchwały.

Skarbnik Pani Ewelina Karpiuk omówiła wszystkie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej

Gminy Narew na lata 2022- 2025 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2022-2035. 

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz zapytała czy są uwagi do projektu uchwały.

Uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poddała pod głosowanie projekt uchwały. W głosowaniu

jawnym głosowało 13 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Uchwała Nr XLV/250/22 Rady Gminy Narew z dnia 30 września 2022 roku  w sprawie  zmian w

Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Narew na lata 2022 – 2025 wraz z prognozą kwoty długu

i spłat zobowiązań na lata 2022-2035 stanowi załącznik Nr 30 do oryginału protokołu.

Głosowanie imienne stanowi załącznik Nr 31 do oryginału protokołu.

- w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości

Przewodnicząca  Rady  Aneta  Leonowicz  poprosiła  Radną  Marię  Skokin  o  zabranie  głosu  i

wyjaśnienie projektu uchwały.

Radna Maria Skokin wyjaśniła projekt uchwały. 

Radca  Prawny  Jakub  Ławniczak  –  powiedział:  tylko  podtrzymam  swoje  zastrzeżenia,  które

Państwo otrzymaliście w mailu. Radna teraz wskazała, że chodzi o konkretny podmiot, a nie o generalne

przedmiotowe zwolnienie. Oczywiście w brzmieniu, który jest przedstawiony Radnym to jest wszystko

lege artis. Natomiast chodzi o cel samej uchwały.

Radny Jan Gryniewicki powiedział,  że z mailem się nie zapoznał  i  czy pan mecenas mógłby

przybliżyć o co chodzi?

Radca prawny Jakub Ławniczak- powiedział,  że chodzi o istotę z podstawy do podejmowania

uchwał w sprawie zwolnień przedmiotowych. Rady Gminy mają takie uprawnienia do wprowadzenia

zwolnień w podatku, ale zwolnień o charakterze przedmiotowym, a nie podmiotowym. Czyli nie możemy

traktować wybiórczo podmiotów, preferencyjnie tylko zwalniać wszystkie, jakie działają w danej branży

na terenie gminy. I dlatego uważam, że zwolnienie ma tak naprawdę de facto charakter podmiotowy, a nie

przedmiotowy. I tutaj oczywiście uchwała będzie badana przez Regionalną Izbę Obrachunkową. Ona się

będzie  wypowiadała,  czy  pomimo jej  brzmienia  tak  naprawdę  uchwałodawcy  lokalnemu  chodziło  o
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wprowadzeniu  podmiotowego  zwolnienia  podatkowego.   Uchwała  w  brzemieniu,  który  został

przedłożony w projekcie uchwały, który Państwo macie tutaj na obradach jest sformułowana w sposób

poprawny.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz powiedziała, że na chwilę obecną działa jeden taki podmiot na

terenie naszej gminy, ale nie powiedziane, że w przyszłości nie będą działały inne. Odnosimy się do

wszystkich podmiotów, które w przyszłości mogą powstać.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz zapytała czy są uwagi do projektu uchwały.

Uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poddała pod głosowanie projekt uchwały. W głosowaniu

jawnym głosowało 13 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Uchwała Nr XLV/251/22 Rady Gminy Narew z dnia 30 września 2022 roku w sprawie zwolnienia z

podatku od nieruchomości stanowi załącznik Nr 32 do oryginału protokołu.

Głosowanie imienne stanowi załącznik Nr 33 do oryginału protokołu.

Ad. 10. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poprosiła Pana  Wójta Andrzeja Pleskowicza o zabranie

głosu. 

Wójt Pan Andrzej Pleskowicz przedstawił następujące informacje:

Inwestycje zakończone:

- Plac zabaw przy Zespole Szkolno- Przedszkolnym w Narwi,

- Utwardzenie placu apelowego przy ZSP w Narwi,

- Naprawa drogi gminnej Odrynki Supruny łączącej Gminę Narew z Gminą Michałowo

- W dniu 15 czerwca 2022r. otrzymano wstępną promesę na rozbudowę oczyszczalni ścieków w Narwi. 

Kwota dofinansowania: 4 275 000 zł + 5% wkładu własnego.

Urząd Gminy w Narwi opracował:

- Program Funkcjonalno-Użytkowy,

- decyzje o uwarunkowaniach środowiskowych,

- wstępny przedmiar robót 

- kosztorys inwestorski.

- W dniu 15 czerwca 2022r. otrzymano wstępną promesę na przebudowę ulicy w miejscowości Waśki. 

Kwota dofinansowania: 4 275 000 zł + 5% wkładu własnego.

Prace nad dokumentacją techniczną znajdują w znacznym stopniu zaawansowania. Urząd Gminy

w Narwi wystąpił o uzgodnienia do instytucji przewidzianych w ustawach.

- W dniu 3 czerwca 2022r. do Urzędu Marszałkowskiego Województwa Podlaskiego wpłynął wniosek

dotyczący przebudowy ulicy w miejscowości Makówka.
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Kwota dofinansowania: (63,63%) 2 430 666zł

Planowany koszt inwestycji: 3 820 000zł

- Budowa kanalizacji sanitarnej wraz z oczyszczalnią biologiczną w miejscowości Łosinka oraz sieci

wodociągowej  w  miejscowości  Narew  –  „Gospodarka  wodno-  ściekowa  w  ramach  poddziałania

”Wsparcie inwestycji związanych z tworzeniem, ulepszeniem lub rozbudową wszystkich rodzajów małej

infrastruktury, w tym inwestycji w energię odnawialna i w oszczędzanie energii” – objętego Programem

Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020.

Koszt inwestycji 3 620 000,00 zł

Dofinansowanie 2 303 406,00 zł

Ad. 11. Interpelacje i zapytania radnych. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Przewodnicząca  Rady  Aneta  Leonowicz  poinformowała,  że  w  okresie  międzysesyjnym  nie

wpłynęły interpelacje i zapytania. Na sesji również nie wpłynęły interpelacje i zapytania radnych.

Ad. 12. Wolne wnioski, informacje.

         Radny Michał Szelengowicz -  zapytał o zwrot akcyzy za paliwo dla rolników. Składał wnioski w

Gminie Michałowo i w Gminie Narew. W Gminie Michałowo wystarczył wniosek i faktury a w Gminie

Narew wniosek, faktury i jeszcze masa innych dokumentów. Czym to jest spowodowane? I czy nie da się

tego uprościć?

Wójt Pan Andrzej Pleskowicz –powiedział, że zaprasza serdecznie po sesji do Referatu Podatkowego i

tam zostanie udzielona niezbędna informacja.

Radny Jan Gryniewicki – odczytał część protokołu z 25 maja 2021 roku na temat realizacji funduszy

sołeckich. Powiedział, że słuchając wypowiedzi Wójta na temat realizacji funduszy sołeckich widać, że

coś drgnęło, że nauka nie poszła w las.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz – powitała druha Piotra Zubryckiego z OSP Narew i poprosiła

panią Kierownik GOPS Elżbietę Lewicką o zabranie głosu.

Kierownik GOPS Elżbieta Lewicka złożyła podziękowania dla OSP w Narwi za pomoc w realizacji

Programu Operacyjnego Pomoc Żywnościowa i przekazała prezent od Caritas – termometry do mierzenia

temperatury przez ściany budynków.

Radna  Anna  Jakoniuk –  powiedziała,  że  mieszkańcy  są  zainteresowani  doprowadzeniem  łącza

internetowego  szerokopasmowego  do  miejscowości  Doratynka  i  Gradoczno  i  zapytała  jakie  jest

stanowisko Wójta w tej sprawie.

Wójt Pan Andrzej Pleskowicz - powiedział, że za dużego wpływu na to nie mamy. Jeżeli jakakolwiek

firma,  która uczestniczy w takich działaniach złoży do nas wniosek o wydanie decyzji  o warunkach

zabudowy celu publicznego jak najbardziej będziemy skłonni szybko przeprowadzić postępowanie.

Sołtys wsi Gorodczyno poprosił o zamontowanie uchwytów do flag na budynkach świetlic.

Sołtys wsi Przybudki poprosił o puszczenie równarki na drogę w stronę Podborowiska.
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Wójt  Pan  Andrzej  Pleskowicz -  powiedział,  że  to  nie  200  metrów,  to  około  25  kilometrów.  To

zapotrzebowanie jest bardzo duże. Pani Skarbnik na komisjach przedstawiła, w jakiej sytuacji jesteśmy

ekonomicznej. Jest to podyktowane tą całą sytuacją geopolityczną, nośnikami energii i tak dalej. Jeżeli

jakiekolwiek tylko będą możliwości wyłuskania, chociaż zrobienia tych 10-12 km to zrobimy tę drogę.

Radny  Powiatowy  Roman  Ostapczuk -  pierwsza  rzecz,  o  której  powiem  to  jest  odkrzaczanie,

szczególnie na wyjazdach dróg powiatowych na drogi łączące się z wojewódzką. Chodzi o Krzywiec i

Przybudki.  Jest  tam niebezpiecznie ze względu na poruszających się  rowerzystów, ten odcinek jak i

odcinek  od  mostu  w  Narwi  do  cmentarza  katolickiego  obustronnie  zostanie  w  najbliższym  czasie

odkrzaczony. Powiedział o niedawno zakończonej nowej inwestycji drogowej i nakładce od Łosinki do

Tyniewicz łączącą się z drogą wojewódzką w tej chwili Narew - Bielsk Podlaski i inwestycji łączącej

drogę wojewódzką z Krzywcem. Tutaj we współpracy z Wójtem i Radą Gminy udało się zakończyć ten

odcinek. Pytał  się  mnie  też  Sołtys  Łopuchówki,  co  z  drogą  do  Tyniewicz,  o  której  dzisiaj  również

wspominał Pan Wójt. Otóż szanowni Państwo podjęliśmy wraz ze Starostą decyzję, że w tym roku już nie

ogłosimy na tę drogę przetargu z tego względu, że ogłoszony przetarg przekraczał wartość zamówienia.

Tutaj nie ma możliwości dołożenia do tej inwestycji przez gminę lub powiat. Dlatego też podjęliśmy

starania o to, aby przynajmniej usunąć kanały technologiczne. Na dzień dzisiejszy żaden z operatorów,

który jest na naszym terenie nie chce takiej decyzji podjąć z tego względu, że na tym terenie w ogóle nie

posiada takiej działalności. Natomiast będziemy wszystko robić, aby na początku roku już po likwidacji

przysłowiowych tych kanałów wrócić z powrotem do przetargu również na tę drogę. Zapytał Pana Wójta

czy  będziemy robić  drogę  z  Krzywca  do Krynicy?  Powiedział,  że  mieszkańcy  Gorodziska  prosili  o

interwencję i naprawę dziur, a w zasadzie takiej jednej poprzecznej na drodze z Łosinki do Gorodziska,

bo tam prawdopodobnie przepust jest  rozmyty i  zrobiło się większe zapadlisko drogowe.  Prosiłbym

Wójta o wysłanie kogoś, żeby się przyjrzeć tej sytuacji. Chciałbym zaprosić Pana Wójta   do siebie, aby

skontrolować drogi gminne, które są nagminnie wyrwane i coś z tym zrobić. Niedawno zostało zrobione

scalenie, gdzie zostały poinstalowane nowe słupki graniczne oraz zostały poszerzone drogi. Natomiast

niektórzy rolnicy mają to za nic i niszczą te słupki. Wójt jako właściciel tych dróg powinien upomnieć się

o to, żeby te słupki zostały zwrócone do gminy i nie niszczone.

Wójt Pan Andrzej Pleskowicz powiedział,  że jak rolnicy dalej  będą niszczyć te  słupki to  zgłosimy

sprawę na policję. 

 Radna Anna Jakoniuk powiedziała, że drogi do Lach, Koźlik itd. miały być przez Powiat zrobione do

końca 2020 roku i mieszkańcy nadal czekają. Na przyszły rok można wspólnymi siłami zrobić 1,2 km

chociaż do jednej miejscowości.

Wójt Pan Andrzej Pleskowicz powiedział,  że w gminie jest dużo takich dróg do zrobienia w takich

miejscowościach  jak  Radźki,  Gorędy,  Przybudki,  Cimochy,  Saki,  kilka  ulic  w  Narwi,  ale  to  jest

długofalowy etap i na ten moment naprawdę nie można złożyć żadnych deklaracji czy też konkretnych

odpowiedzi.
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Radny Powiatowy Roman Ostapczuk powiedział,  że jako jedyny Powiat  złożyliśmy do wszystkich

Lasów Państwowych prośbę o dofinansowanie do dróg na naszym terenie.  Otrzymaliśmy pozytywną

odpowiedź tylko z jednego Nadleśnictwa Bielsk Podlaski.

Sołtys wsi Gradoczno zapytała, dlaczego Wójt chce oszczędzać na pieniądzach sołtysów?

Wójt Pan Andrzej Pleskowicz powiedział, że ze względu na aktualny stan finansów publicznych na ten

moment nie ma fizycznej możliwości na zmianę uchwały w sprawie diet dla sołtysów.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz powiedziała, że ma dwa wnioski do Wójta:

- o naprawę chodnika, który prowadzi do Urzędu Gminy na ulicy Mickiewicza, bo kostka się sama już

rozpada;

-  o naprawę lampy na korcie, bo jedna lampa się nie pali.

Wójt Pan Andrzej Pleskowicz powiedział, że będzie to zgłoszone do osób, które u nas tym się zajmują.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz – poprosiła, aby Pani, która się zajmuje utrzymaniem czystości

w gminie popieliła chodniki, bo już zarastają a przy przystanku nie można już nawet przejść.

Wójt Pan Andrzej Pleskowicz zwrócił się do mieszkańców, aby zadbali o porządek na wysokości swojej

posesji i posprzątali chodniki.

Ad. 13. Zamknięcie obrad XLV sesji Rady Gminy Narew.

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz zamknęła obrady XLV

sesji Rady Gminy Narew o godz. 11.06

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 34 do oryginału protokołu.

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 35 do oryginału protokołu.

Protokolant

Krystyna Kiszycka

Przewodnicząca Rady

Aneta Leonowicz

18


